

耳鼻喉科中心

**ENT Centre** 

九龍窩打老道 222 號 B 座七樓 7/F., Block B, 222 Waterloo Road, Kowloon 電話 Tel No: 2339 8721 傳真 Fax No: 2339 8727

# 本中心能提供助聽器驗配服務,其流程如下:

The procedures of fitting hearing aids in our centre are shown as below:

- 1. 用者按需要接受醫生耳科診治及聽力測試,確定是否合適配戴助聽器 Patient may need to consult ENT specialist and receive formal hearing assessment to determine whether it is necessary/suitable for hearing aid fitting.
- 2. 按用者的弱聽程度、種類、生活或學習需要及期望建議合適的助聽器類型 Choose appropriate hearing aids according to patient's degree, type of hearing loss as well as living demands.
- 3. 即場試戴、初步編程及評估助聽器的效果 On-site hearing aid trial, program and evaluate hearing aid performance
- 4. 跟耳朵倒模去訂製個人耳模或助聽器機殼
  Take ear impression for custom made ear mould or ear shell
- 5. 大約一星期後取機,並詳細調校、講解助聽器的保養及正確使用方法 Fitting of hearing aid as well as orientation of hearing aid operation and maintenance after around one week
- 6. 驗配後的三次免費微調與跟進 Three times of free fine tuning of hearing aids

如需預約,請在辦公時間內致電本中心,電話:23398721-2。 聽力學家之辦公時間為:

Please call for appointment within our Audiologist's working hours at 2339 8721-2.

星期一、二、四、五 Monday/Tuesday/Thursday/Friday	上午九時三十分至下午一時 下午二時至六時 9:30 am - 1:00 pm 2:00pm - 6:00 pm
星期三	上午九時三十分至下午一時
Wednesday	9:30 am - 1:00 pm
星期六	上午九時三十分至下午三時
Saturday	9:30 am - 3:00 pm

ENT Centre 3/2018 Page 1 of 2



# 助聽器的款式 Styles of Hearing Aids

市面上有五花八門不同外型的助聽器,你知道如何選擇嗎?以下是一些基本資料可供參考。助聽器可根據其外型有四個不同的類別:

There are many different types or styles of hearing aids in the market. Do you know how to choose? The following is some basic information for your reference. Hearing aids can be classified as four different styles:

### 1. 耳背式 Behind-the-ear (BTE)

◆ 機身尤如一個細小的彎月,掛於耳後,並由耳模/耳塞 固定在耳朵上。

The moon shape BTE hearing aid hangs over the ear with an ear mold/ear tip putting in the ear.

◆ 適合輕度至極度嚴重弱聽人仕使用。
It is suitable people with mild to profound hearing loss.



## 2. 開放式 Open Fitting

◆ 開放式微型助聽器是最新的一種配戴方法。這類耳機 特別適合高頻弱聽人士使用。好處包括減少配戴時的 堵塞感覺,令自己說話的發聲更自然。而且機身更為 細小、輕巧,不易察覺。

Micro open fitting hearing aid is a brand new technology. It is especially fit for people with high frequencies loss. The advantage of open fitting is to reduce the occlusion problem of his/her own voice. In addition, the shell is tiny and unnoticeable.



#### 3. 耳道式/耳內式 In-the-canal/In-the-ear (ITC/ITE)

- ◆ 機身細小,整個助聽器能安放於耳道內。 The whole hearing aid can be fit entirely into the ear canal.
- ◆ 麥克風放置於耳道內,是接收聲音最理想的位置。 The microphone of the hearing aid is located in the ear canal, which is the most ideal for sound perception.
- ◆ 一般適合輕度至中度嚴重弱聽人仕使用,亦有強力耳內式 系列,可適合弱聽程度達嚴重人士配戴。

It is suitable for people with mild to moderate hearing loss. There are also powerful series of ITE available for the hearing loss up to severe grade.



### 4. 全隱蔽耳道式 Completely-in-the-canal (CIC)

◆ 機身是眾多款式中最細小的,整部助聽器能安放於耳道 內較入的位置,不易為人察覺。

The size of CIC is the smallest among all the hearing aids. The whole hearing aid can be fit entirely into the ear canal.

- ◆ 麥克風放置於耳道內,是接收聲音最理想的位置。 The microphone of the hearing aid is located in the ear canal, which is the most ideal for sound perception.
- ◆ 一般適合輕度至中度弱聽人仕使用,亦備有最新的強力系列, 適合更嚴重的弱聽人士。

It is suitable for people with mild to moderate hearing loss. The brand new powerful CIC can also fit people with more severe hearing loss now.



ENT Centre 3/2018 Page 2 of 2